
I DĚTI V MŠ DOLNÍ PODLUŽÍ RÁDY ČTOU. NEVĚŘÍTE? 

Když se ředitelka MŠ Dolní Podluží Bc. Blanka Mannová dozvěděla o čtenářské pregramotnosti 
MAMI, TATI, POJĎME SI ČÍST, pod záštitou MŠMT a osobní záštitou hejtmana Ústeckého kraje 
Richarda Brabce a v gesci Nadačního fondu LEPŠÍ ŽIVOT, ihned svou školku zaregistrovala, 
protože aktivně pracuje s knihami z nakladatelství ADVENT-ORION. 

5 týdnů rodiče četli doma svým dětem poučné knihy o kocourkovi, o Alíkovi, o veverce Zrzečce, o 
Arišce a také Nevšední příběhy dětí. Výstupem byl vždy obrázek, který připomínal dění ve čtené 
knize. Všechny rodiče se aktivně zapojili, pouze 1 rodič neměl zájem, a tak při závěrečné aktivitě 
dne 17.března 2025 by holčička byla moc smutná, a tak se s ní ředitelka domluvila, že její 
knížečka zůstane ve školce do té doby, než knihy s poučení si doma přečtou a z malé dívenky 
čišela obrovská radost, že mohla dostat svou první kouzelnou knihu jako její kamarádi. 

Celou aktivitu sponzorovala firma Helix-Liberec s.r.o. se sídlem v Dolním Podluží a paní Helena 
Lochmanová se svou firmou Lelkovna s.r.o., která vlastní 2 penziony. Oba podnikatelé nevěděli 
co očekávat od této aktivity, ale nakonec bylo vidět, jak si to s dětmi užívají. Celá aktivita probíhala 
v náhradních prostorách kina Luž v Dolním Podluží, protože budova jejich školky se opravovala. 

Ředitelka Bc. Blanka Mannová přivítala hosty, omluvila paní starostku, že nemohla z důvodu 
pracovní vytíženosti přijít a  předala protagonistovi aktivity slovo. Ten začal k dětem hovořit a náhle 
se plácl do čela: „Já jsem na něco kamarádi zapomněl!!!“ Nikdo nevěděl co. „Co má člověk udělat, 
když někam přijde?“ „Musí pozdravit“, ozvaly se děti. A tak protagonista aktivity všechny děti 
pozdravil. „A co musí udělat dále, když ho neznáte?“ „Musí se představit“, znělo od dětí. A tak 
došlo k nápravě a tedy i představení. 

 

Pak si všichni zazpívali úvodní písničku KNIHA JE NÁŠ DOBRÝ KAMARÁD, za doprovodu 
harmoniky, vyslechli si poučný příběh JAK KARLÍK 
S TOMÁŠKEM NAŠLI DĚDEČKOVU KOUZELNOU KNIHU, 
KTERÁ ZMĚNILA CELÝ JEHO ŽIVOT, viděli pak největší 
knihu 6m dlouhou 

 a dokonce i 
nejmenší knihu, 
která se vešla do 
kapsy.  

Když protagonista 
aktivity řekl: 
„Kamarádi, a já jsem 
si sebou vzal i svojí 
kouzelnou knihu“, 
„chcete jí vidět?“ 
„Ano, ano“ znělo od 
dětí. A tak Josef Vavřík dětem ukázal svou velkou BIBLI a 
pravil „Toto je moje kouzelná kniha a když tuto kouzelnou 
knihu otevřu, tak na každé stránce je hodně kouzel. To jsou 
rady do života, a když se těmi radami budeme řídit, tak se 

změní náš život.“ A děti se tak dozvěděly, že každá kniha, která má v sobě poučení je kouzelná.  

 



Vrcholem aktivity bylo, že každé dítě obdrželo od sponzorů jejich první kouzelnou knihu 
HNĚDÁČEK A NALEZENÁ PODKOVA z nakladatelství ADVENT-ORION, ale neměly to tak 
jednoduché. Musely samostatně přijít, sponzora pozdravit, podat mu ruku, podívat se do očí a 
představit se. A zvládly to i ty nejmenší. 

Paní Pavlína Langerová z firmy Helix-Liberec s.r.o. a paní Bc.Helena Lochmanová z firmy 
Lelkovna s.r.o. si to úžívaly. Děti povzbuzovaly a když jim dávaly kouzelnou knihu, tak čekaly až dítě 
poděkuje. A poděkovaly všechny. 

Společné foto bylo na památku této akce, které se zúčastnila i jedna maminka, a bylo na ní vidět, 
že byla velmi spokojená nejen s knihami ale i s celým průběhem aktivity. 

Na závěr děti jako poděkování sponzorům 
zazpívaly naši písničku Kniha je náš dobrý 
kamarád, aby tak daly najevo, že opravdu kniha je 
pro ně kamarádem a jsou za každou knihu moc 
vděčny. 

 

 

 

 

Když děti obdržely svou první kouzelnou knihu, tak se 
některé s ní opravdu mazlily a mnozí vypadaly jakoby 
četly. No posuďte dle fotografií sami. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Zeptali jsme se ředitelky Bc.Blanky Mannové: 

Jak jste dokázala, že se zúčastnila aktivity celá Vaše školka a tedy všechny rodiče? 

My jsme taková jakoby rodinná školka, s rodiči se nám dobře spolupracuje a hlavně – mám skvělý 
tým, ať už to jsou učitelky Marcela Hrádková, Ivana Vytlačilová a Lucie Komárková, ale hlavně naše 
školnice Jana Nováková. Bez nich by to nebylo na takové skvělé úrovni, protože je na  ně spolehnutí 
a děti je mají rády. 

 

Zeptali jsme se i sponzorů:      

Paní Langerová, vy jste přišla z firmy Helix-Liberec za pana Vyhnálka, který měl hodně 
obchodních jednání. Jak se Vám aktivita líbila a jak jste si to s dětmi užívala. Jaký jste měla 
z této aktivity pocit?  

 

No to se snad nedá ani vypovědět, člověk to musí zažít. Jsme moc rádi, že jsme mohli tuto aktivitu 
podpořit, protože v dnešní době to je velmi důležité. 

 

Paní Lochmanová, proč Vaše firma podpořila tuto aktivitu a jak Vy jste jí vnímala? 

 

V naší firmě hodně pracujeme s dětmi, protože to je naše nastupující generace, takže když jsem 
byla oslovena, ani trochu jsem neváhala a nemýlila jsem se. I já jsem si to s dětmi hodně užila. 

 

A jelikož děti velmi dobře znaly továrnu firmy 
Helix-Liberec, udělaly pro pana Vyhnálka malý 
dárek – několik krásný šneků, a tak paní Legerová 
se do firmy vracela i s malými dárky. 

 

Text: Josef Vavřík 

Foto: Lucie Komárková 

 

 


